
legyen a dolga, hogy a kultúra érdekében ',rásegítsen'' a részét, hogy egyedül clöntse el: kit tart fontosnak' vagy
bizonyos helye(ke)n az ijzletre- Máshogy a dolog nem nem fontosnak.
reális' - Mi történik, mi történhet egy esetleges újabb

Az előírás szerint minden művésznek, akinek fulajdonosváltás esetén? Nálunk ugyanis az a divat,hogy új
felvétele van Lu archír'umban, joga van ott megjelenni és tulajaonos (behelyettesíthető új kormírnnyal, új fónökkel
zrzt mondani: kér'em szépen szíveskedjék egyik vagy'másik stb.j legfontosabbnak az előző által képviselt normákat,Í.elvételemetmegjelentetni.ErreazújtulajcJonosválaszol-
hat úgy, hogy: váIlalom, egY éven belül "*'"'.""r.*, 

megvalósított vívmányokat azonnal hatályon kívlil

vagy úgy, hogy: sajnálom, de én eztnem fudom megtenni' 
nelyeznl'

Ez utóbbi esetben viszont a másolási díj és egy nemzetközi - A Művelődési és Közoktatási Minisztérium,

átlagnak megÍ-elelő licence-díj ellenében át kell adnia a valamint a Széchenyi Könyvtár egyetértése nélkü] sem

művésznek a hangszalagot, illetve annak egy nregfelelő fulajdon-átruházás, sem esetieges külföldre eladás nem

másolatt'rt, a művész peclig elviheti más céghez, ahol lehetséges. Ezakétintézmény pedig nyilv1rn nem egyez|k

megáIlapodírst köthet a t'elvétel megjelentetéséról. bele olyan tulajdon-1rtruhőzásba, arrrely érinti z1
Természetesen ez a lehetőség értelemszeríjen n Hangarchír'um nemzeti jellegét és abba sem Íbg bele-
zenekarokra minÍ szetvezetekre is vonatkozik. Így az ú1 gyezni,hogy az erecleti pélclányok tulajc|onjogát átruhizv-
tulajdonos nem örökli a Hungaroton monopóliumának azt zák kiilÍölclre'

E gytittmű kodési qlánlat ZeÍ1ckaroknak
Hollós Máté a Hungaroton Classic-ról

-Beszélgetés a magyar hangfelvétetek iovöiéröt a Hungaroton privatizáciÓja
kapcsán Hollós Mátéval, a Hungaroton C/assic ügyvezetö igazgatÓiával-

- A privatizáció, illetve a hÍrhedt privatizációs
botrány kulcsszava a Hangarchívum volt Mekkora
értéket nyertek' illetve vesztettek el ezzel a pályázők?

- Pontatlan feltételezés, hogy önmagában ez
az archívum valami olyanfajta értéket képvisel, mint
mondjuk egy kép- vagy kódextár ÉrterL;r a kiadói
jogoknak van, amelyék elvileg ezekkel a szalagokkal
állnak összefüggésben, gyakorlatilag azonban a
Hungaroton Gong és a Hungaroton Classic kiadókhoz
kötöd n e k.

- Szép dolog a nemzeti Vagyon, a nemzeti
kultúra védelme, de a privatizáció után is meg kell
élnie majd a cégnek, mégpedig kemény piaci
feltételek közepette Összeegyeztethetö-e a kettö?

- Természetesen a piacképesség nem
elhatározás kérdése. Ebben az archívumban
bizonyára számos oiyan, a lelkÜnknek kedves felvétel
van, amit ma már nem vihetünk a piacra Yagy az
elavult technika miatt, vagy azért' mert a felvételen a
legnépszerúbb repertoárba tar1ozó múvek vannak.
Ezeket el lehetett adni, amikor Magyarországon
egyedül a Hungaroton volt a piacon. Ma, amikor
itthon éppúgy megtalálhatók minden konkurens
cégnek a kiadványai a világ vezetö elöadóival, a
legkorszerúbb technikákkal kivitelezve, ezeket nem
lehet piaci mértékben eladni.

Az azonban, hogy egy ilyen - az élő és a már
nem élő magyar mrjvészek iránt elkötelezett - konzor-
cium nyerte a pályázatot, amely az archívum tulaj-
donjogát is magában fogial1a' humánus Üzletpolitikát
garantálhat. Sokkal tágabban igyekszik majd

megvonni a piacképesség határait, mint tenné azt
bármilyen kÜlföldi cég Megpróbálja majd ezeket
pi a cké pesség et fokozó összetéte lben
árkategóriában piacra dobni, hogy minél több magyar
felvétel kerüljön be a világ vérkeringésébe

PiacképességÜnk szempontjából - legalábbis
egyelöre - fontos tudni, hogy mik azok a nem stan-
dard repeftoárhoz tartozó ritkaságok, azok a speci-
fikumok, amelyek hiányoznak a piacról, amit szívesen
látnak a zenebarátok, s mi az, ami eladható Elöször
ezekkel szeretnénk 1elentkezni a piacon.

- A minisztériumi ,,Garanciák"-ban van egy
olyan pont' amely szerint az új tulajdonosnak ,,évi
legfeljebb 30 olyan felvétel új kiadását kell vállalnia,
amelyek költségeit a Zeneszerzö, az elóadómrjvész
vagy valamely támogató (alapítvány, szponZor' stb.)
viseli. Nem jelent-e újabb veszélyt a hanglemezki-
adásban, amely a pénzszerzés erényét preferálja
szemben a mrjvészi teljesítménnyel? Vagyis aki
ügyes és pénzt szerez, az akkor is megjelentet-heti
szerzöi, elöadói felvételét, ha az nem üti meg mond-
juk a piacképesség legalsó szintjét sem?

- Úgy gondolom, hogy nem ez a jellemzö' bár
a veszély kétségtelenÜl fennáll Kötelezettségr.ink ter-
mészetesen nem terjed ki a lemezéretlen produkciók
megjelentetésére Nyilván az általunk élvezett
monopóliumoi akarta az állam a ránk rótt terhelö
kötelezettséggel korlátozni Ugyanakkor Így jelennek
meg olyan felvételek is, amelyeket mi nem tudtunk
volna finanszírozni, de jó, hogy megjelennek, szí-
nesítik a palettát. Nem olyan terhelö tehát ez a
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becsvágyainkat, amelyek értelmében már az egész
közeli jövöben zenekari felvételeket tudunk készíteni. A
már befutott tökebevételek és a várható tökeinjekciók
segítségével képesek leszÜnk befektetni. Ennek elsö

,,gyÜmölcse'' a karácsonyi idöszak új lemeze lesz: Vásáry
Tamás vezényletével Dohnányi Fisz-moll szvitje a

Magyar Rádió Szimfonikus Zenekarának elöadásában, a

Szimfonikus percek és a Gordonkaverseny, amelynek
szólistája onczay Csaba. Ez a felvétel minden jelenlegi

koncepciónknak megfelel: kitúnö mrjvészeket mutat be
és olyan darabokat, amelyek hiánycikket jelentenek a
piacon. A másik télitervÜnk pedig egy Mozart árialemez
Polgár Lászlóval és az Állami Hangversenyzenekarral,
Kovács János vezényletével. Ha a világ megszokja,
hogy a Hungaroton jó elöadókkal jelentkezik a piacon,
akkor talán lehetöség nyílik egy_egy standard repertoár-
darab felvételére is.

A rádiózenekaros felvétel egyben egy
együttmüködési kísérlet ,,premierje'' is: a köttségeket
megosáottuk a Magyar Rádióval' amely fontosnak tar-
totta, hogy egy ilyen munkához, egy ilyen lehetöséghez
anyagi segítséget nyújtson' Ehhez hasonló
egyÜttmúködésre másokkal is szívesen vállalkozunk
majd' különösen ha egy zenekar a hanglemezpiacon
vonzónak tartott programmal jelentkezik. Az anyagi
egyÜttmüködést a zenekarok esetében kÜlönösen célsz-
erúnek tartanám, mert ezeknek a felvételeknek az elöál-
|ítási költsége nagyon magas. Ha egy zenekar például
Úgy go4dolja, hogy számára egy általunk elkészített
lemez jó referenciaanyagként szolgálna, érdemes
eltünödnie azon, - hasonlóan a Rádiózenekarlioz -

milyen résZvállalásra képes.

Tlth Anna

Az 1995. július 7-én pénteken délelött a Bp.
I.ker' Szabó !lonka u.75-77IB kerti erne|et
3.sz. lakásban történt betöréskor ellopott

tárgyak jegyzéke'

l, l db' omerikoi gyÓdmÓnyÚ ARTLEY ezÜst
fuvolo gyÓri szómo: M4-584, értéke kb,:
30,000.-Ft' hosznÓlt, lyukos billentyűzet az ,,A"
billentyű kivételével o tÖbbi o hongszerhez
készÜlt dugókkol betÖmve' A tok o szokósostól
eltérő nogysÓ9ú fuvolo és egy piccolo
egyÜttes tÓrolÓsóro olkolrnos kis bőrÖnd,
fekete bőr, sorkÓt hojlított fém lopok védik,
elején ezÜst színÚ Arfley felirot' belső bélése
sÖtétkék plÜss onyog, Volószín(Íleg egy
sÖtétkék zsebkendő volt tÖrlőkendőnek,

ll. 1 db jopÓn gyórtmÓnyú ébenfo YAMAHA pic-
colo - típusszÓmo YPC-ó2 - (kb' 30 x l0 cm)
fekete tokbon, belÜl bordó bórsony béléssel,
Alig hosznÓlt, l994-es kotológusbeli Óro:
.l25,000,-Ft 

volt,
lll' 1 db jopÓn gyÓdmÓnyÚ AULUS borokk fuvolo

(típusszÓmo AF 3) csontszínű, műonyogból
készÜlt kópio, MogyororszÓgoir ritkosÓg,
borokk hongszer lévén egyetlen billentyű von
q lÓbrészén, NormÓl méretű fuvoIotokbon
rojto borno vÓszon huzottol,

lV, l db ÁUl'Us bosszus furulvo Symphony csolÓd,
No 533-E. A furulyo volószínűleg egy fekete
keménytokbon tolÓlhotó,

Kérjük,aki valamit tud a kangszerekrőI, értesítsen!
Reményi Ágnes telefon: 21a-9a3v

I. ker. Rendőrkapit&nysőg Helyszínelők:
I7-58-722 i 'll4 mellék (Badó órnagy)




